
    

 
 
 

 

 

 

     Obecník XVIII.                     Únor 2019 
 

 

 

 

 

 



„Existují pouze dva dny v roce, kdy nemůžeme udělat vůbec nic. Jedním je 

včerejšek a druhým zítřek. Proto je dnešek tím správným dnem, kdy má člověk 

milovat, konat a žít.“      

Dalajláma 

 

Milí spoluobčané,  

přeju vám na prahu nového roku 2019, abyste ve zdraví, v klidu a pohodě 

dokázali opravdově prožívat přítomnost, vážili si i těch nejobyčejnějších dnů, 

netrápili se minulostí a zbytečně se neobávali budoucnosti. Jménem celého 

zastupitelstva vám děkuju za projevenou důvěru v komunálních volbách a věřím, 

že ji nezklameme. Čeká nás nejen v tomto roce, ale v celém funkčním období, 

spousta nových úkolů. Co bude předmětem realizace v tomto roce, ukáže 

schválený rozpočet a také získané, nebo případně zamítnuté dotace. Obec bude 

8 let splácet úvěr na školní kuchyni, proto budou i finanční prostředky na 

investice omezené. Je proto hodně důležité zaměřit se především na 

zadotované projekty. Nicméně by mělo být naším cílem letos zahájit přípravné 

práce na vypracování projektové dokumentace na odkanalizování obce. Což je 

s výběrovým řízením na dodavatele, samotným zpracováním, vyjádřeními 

dotčených orgánů a souhlasy se vstupy na pozemky - pro zajímavost práce 

téměř na celé volební období. Dále zahájit výkup pozemků pod místními 

komunikacemi a připravovat projekty, na jejichž realizaci bychom žádali o dotaci 

v příštím roce. Například zateplení nájemního bytu čp. 150, bezpečnost dopravy 

u základní školy, odvodnění cest v obecních lesích, oprava elektroinstalace a 

osvětlení v KD, výstavba WC v hasičské zbrojnici, výměna světel veřejného 

osvětlení, nebo obnovení obecního ovocného sadu atd. V těchto dnech 

podáváme žádost o dotaci na rekonstrukci kříže u kaple sv. Matouše a máme od 

loňského září podanou žádost na výstavbu sociálního bydlení. Přejme Študlovu 

nejen získané dotační prostředky, ale hlavně spokojené a aktivní občany.  

 

            Ladislava Šerá, starostka obce 

 



Pořádná zima udeřila 

Zatímco jsme o Vánocích vyhlíželi každou sněhovou vločku, zkraje tohoto roku 

jsme nejen ve Študlově měli sněhu na rozdávání. Věřím, že si každý motorista 

hezky od plic zanadával na to, jak se provádí údržba silnic. A to nejen té krajské, 

která vede středem obce, ale i těch obecních. Proč vyjely traktory tak pozdě? A 

co ty mantinely u plotu? Proč nemám rozhrnuté až k domu? Věřte, že není 

jednoduché rozhodnout, kdy vyjet do terénu, kde s prohrnutím začít, kam sníh 

nahrnout, když už není vlastně kam. Jak prohrnout cestu, kde jsou zaparkovaná 

auta a traktor tam neprojede.  A jak celý kolotoč ukočírovat ve vztahu 

k finančním nákladům?  Vždyť by se tyto peníze v létě hodily např. na opravu 

cest? Chtěla bych vás za obec a hlavně za chlapy, kteří naše cesty prohrnují 

poprosit o trpělivost a pochopení zejména v této zimě, kdy se sněhová nadílka 

přiblížila zimnímu období let 2005 – 2006. Jistě pamatujete. Všechny stížnosti, 

které se ke mně dostaly, jsem tlumočila jak správě a údržbě silnic, která je 

zodpovědná za hlavní tah v obci, tak předsedovi Zemědělského družstva  

Francova Lhota, který koordinuje prohrnutí obecních cest. Řeknu vám upřímně, 

že v době, kdy zimní údržbu obci vypověděl pan Šulík, jsem obvolávala celé okolí 

a jako jediný nám vyšel vstříc právě pan Kliš z Francovy Lhoty.  Nesmírně si toho 

vážím a nerada bych o tuto spolupráci pro obec přišla, i když ne vždy je vše 

ideální. Moc by obci pomohla spolupráce třeba se soukromníkem z obce, který 

by pomohl, když je to aktuálně potřeba. Jak s údržbou, tak například 

s vyproštěním zapadlého auta.  Pokud byste někdo nad tímto uvažoval a měl 

potřebnou techniku, ozvěte se. Pro zajímavost informuji, že na téměř všechny 

práce s odklízením sněhu musíme najímat brigádníky, protože v současné době 

nemáme ani jednoho pracovníka na VPP. Lidi nejsou a já osobně mám obavy, že 

ani nebudou. Ty doby, kdy na obci celoročně pracovalo 5 VPP pracovníků jsou 

pryč. Tímto bych chtěla vyzvat nejlépe chlapy, z řad důchodců, kteří by si chtěli 

přivydělat, aby se nahlásili v kanceláři obecního úřadu. Budeme po celý rok 

potřebovat lidi na sečení, práci v lese, či na úklid obce. Na závěr děkuju hasičům  

za pohotový úklid sněhu ze střechy kulturního domu a kůlny. 

  

                   Ladislava Šerá, starostka obce  



Ohlédnutí za uplynulým rokem 

Listuju diářem, svými zápisy z loňského roku a myšlenky se mi k těmto 

událostem a akcím vracejí a přinášejí s sebou pěkné vzpomínky. Na těchto 

řádcích si chci s vámi připomenout co tzv. „hýbalo“ obcí během celého roku.  

Rok začal tradiční tříkrálovou sbírkou, ve Študlově chodí již řadu let 2 skupinky, 

tj.  2 vedoucí a 6 koledníků, a to vždy v sobotu kolem svátků Tří králů. V neděli 7. 

ledna se náš kostelní sbor účastnil setkání 3. chrámových sborů ve Vizovicích, 

což je každoročně moc hezká akce. V měsíci lednu proběhla v Lidečku 

Konference cestovního ruchu Východní Moravy, které jsem se jako zástupce 

obce zúčastnila a vyměnila si tak zkušenosti ohledně tvorby nových destinačních 

produktů. Zájem projevili zástupci vzdálenějších destinací o možnou návštěvu 

obcí Hornolidečska v době mikulášských obchůzek, či masopustních rejů. Co se 

týká plesů, kulturní dům hostil 6. 1. Maškarní ples a 27. 1. Farní ples. Děti se 

mohly vydovádět 3. února na dětském karnevale organizovaném školou ve 

spolupráci s obětavými rodiči. Měsíc březen byl ve znamení koštu slivovice, vloni 

poprvé s malou tombolou, dále ve znamení dramatické tvorby, kdy jsme v naší 

obci přivítali divadelní soubor Chaos s představením Prachy? Prachy!  

Obec se v březnu pustila do realizace výstavby nové kuchyně a jídelny, což 

výrazně poznamenalo chod celé vesnice a to na dobu do konce srpna. Za  

přístavbu nové budovy a stavební úpravy v budově stávající zaplatila obec 

celkem 5 763 863,- Kč,  za gastrovybavení školní kuchyně s příslušenstvím 

uhradila  částku 1 255 012,- Kč. Jsme všichni rádi, že máme zkolaudováno, že se 

vaří a mohli jsme od února začít dovážet obědy i pro další zájemce z řad občanů. 

Pro ty, ke kterým se informace o ceně oběda a dovážky ještě nedostala: Cena za 

oběd je vykalkulovaná na 55,- Kč a za dovoz si obec účtuje 10,- Kč.  

20. dubna se konal výlet do Modré a na Velehrad. V Modré nás přivítal starosta 

této krásné obce, pan Miroslav Kovářík, a provázel nás jak v archeoskanzenu, tak 

na Živé vodě. Jeho výklad byl obohacený o podrobnosti a zajímavosti spojené 

s budováním obou projektů. Pokračovali jsme obědem v restauraci Vega na 

Velehradě a od 13:00 hodin jsme měli komentovanou prohlídku velehradské 

baziliky. Výlet jsme zakončili nákupem a posezením v cukrárně u výborného 

zákusku.  Ten den bylo nádherné slunečné počasí, i v autobuse bylo pěkně 



horko, zejména v době, kdy přestala fungovat klimatizace. Nicméně výlet se 

vydařil, všichni jsme se vrátili v pořádku a plní dojmů. V tomto roce bychom 

chtěli navštívit poutní místo Turzovka.  

Květen začal ve znamení společné oslavy 95. výročí založení SDH Študlov a 90. 

výročí DH Študlovjanka, která byla velmi dobře zorganizovaná, což ocenili 

domácí i hosté.  

25. května se v Nedašově uskutečnil Den mikroregionu. Zástupci obcí byli paní 

starostkou Alenou Novákovou velmi srdečně přivítáni. Měli jsme možnost 

prohlédnout si základní a mateřskou školu, u které se toto setkání konalo. Zde 

byly také rozmístěny stánky jednotlivých obcí. Študlovský stánek nabízel 

tradičně domácí chleba s povidly, česnekové jednohubky a sladké rohlíčky. Také 

bylo možno si prohlédnout fotografie s aktivitami školy, školky a celkově z dění 

v obci. Příští setkání mikroregionu by se mělo konat v místě propojení 

cyklostezky mezi městy Valašské Klobouky a Brumov. Co se týká prací  v obci, 

byla v měsíci květnu položena finální vrstva cesty ke hřbitovu.  

 



V červnu se konal dětský den, o kterém vám podá zprávu Josef Chovanec, na 

jehož bedrech leží několik let příprava i realizace. Já z tohoto místa chválím a 

děkuju všem za dobře odvedenou práci, čas i poskytnuté finanční prostředky. 

Děti si to opět hodně užily.  

V tomto měsíci obec uspořádala přednáškový cyklus o poskytování první 

pomoci. Přednášející mohli při svém výkladu poprvé vyzkoušet nový notebook a  

dataprojektor s promítacím plátnem, vše pořízené obcí za přispění  dotace 

z ministerstva kultury. Zájem ze strany občanů nebyl tak veliký, jak jsme 

očekávali, ale zpětná vazba od zúčastněných byla pozitivní.   

V období letních prázdnin probíhalo finišování prací na stavbě kuchyně a 

současně se zahájily rozsáhlé opravy v obecním bytě domu čp. 28 a následně 

oprava střechy a vnitřní rekonstrukce nájemních obecních bytů v domě čp. 162, 

v obou případech z důvodu  velké vlhkosti a plísně. Zatímco kuchyň byla 

zkolaudovaná na konci srpna, opravy se nám protáhly do konce roku a na 

budově čp. 162 bude ještě letos probíhat nátěr bočních štítů.   

Září s sebou přineslo slavnostní otevírání a žehnání nové kuchyně a pořádaní 

obecní hodové zábavy. K poslechu a tanci hrála léty prověřená Fortuna a u 

guláše a při vínečku nám bylo dobře. Zde bych chtěla poděkovat jak 

spoluorganizátorům, tak sponzorům za pomoc.   

Začátkem října proběhly komunální volby do zastupitelstva obce. Študlov získal 

3 nové zastupitele a výměnu na postu místostarosty. Gratuluji těm, kteří získali 

mandát a přeju nám všem hodně sil k plnění všech úkolů, které nás čekají.  

Ještě před volbami se nám podařilo umístit kanalizační šachtu do nově 

legalizovaného úseku jednotné kanalizace od hlavní cesty po hranici pozemku 

domu čp. 167. Toto dodatečné povolení užívání stavby zajišťujeme kvůli 

možnosti napojení čističky odpadních vod nově budovaného domu. 

12. 10. pořádala škola Drakiádu a v pátek 26. 10. prošel dědinou světýlkový 

průvod, tentokrát za doprovodu hudby z obecního rozhlasu. Opět dvě krásné 

akce pro děti. Děkuju moc těm, kteří se našim nejmenším věnují.   

Obec Študlov se připojila 28. 10. k oslavám 100. výročí vzniku republiky 

děkovnou mší svatou za život v míru a položením věnce u pomníku padlých před 



kostelem. Zde jsme také zazpívali českou a slovenskou hymnu. Je zač děkovat. 

Život v míru  a ve svobodné zemi není ani v tomto tisíciletí pro mnohé lidi ve 

světě možným.  

V listopadu se každoročně setkáváme s našimi seniory. Beseda se tentokrát 

uskutečnila v neděli 11. 11. Bohatý program doplnily vynikající Tetky mažoretky 

z Brumova, sklidily zasloužený potlesk. Také DH Študlovjanka, děti ze základní 

školy a Tondovi muzikanti doplnili příjemnou atmosféru celého odpoledne.  

17. a 28. listopadu se v kulturním domě pořádaly dvě nové akce. Tou první byl 

bazárek dětského oblečení a druhá adventní tvoření. Jsem moc ráda, že se ve 

Študlově najdou lidi, kteří ve svém volném čase udělají něco pro druhé. Obec 

tyto aktivity s radostí podpoří. 

U vánočního stromu jsme se vloni sešli v pátek 7. prosince. Tato akce je také 

každoročně hojně navštěvovaná.  

                                                                                          Ladislava Šerá, starostka obce  

 

 



 

 

Snahy obce na legalizaci užívacích vztahů ve vztahu k obecním pozemkům 

Zákon o obcích ukládá obcím povinnost nakládat s obecním majetkem 
hospodárně a chránit jej.  
Podstatnou částí majetku obce jsou pozemky. Obec Študlov má v současné době 
ve svém výlučném vlastnictví 333 pozemků o celkové výměře téměř 140 
hektarů, což činí téměř 15 % z celkové výměry pozemků v katastrálním území 
Študlov. 
V souvislosti s výše uvedenou povinností obec provedla revizi všech svých 
pozemků v katastrálním území Študlov. Bylo zjištěno, že některé pozemky, či 
jejich větší či menší (avšak nezanedbatelné) části jsou užívány jinými subjekty 
než obcí jako vlastníkem věci. Všechny tyto případy jsme zaznamenali a 
zdokumentovali. Namátkou se jedná o případy připlocení, přihrazení obecního 
pozemku ke svému vlastnímu, využívání obecního pozemku ke složení dřeva či k 
obdělávání zemědělskými plodinami a další. 
Od tohoto roku bychom postupně chtěli všechny tyto případy užívání bez 

právního důvodu řešit a napravovat.  



Možné způsoby dobrovolné nápravy jsou tři:  

- uživatel již nadále nebude prokazatelně užívat obecní pozemek či jeho část 
- pronájem užívaného obecního pozemku či jeho části uživateli 
- prodej užívaného obecního pozemku či jeho části uživateli 

 
Věřím, že uživatelé obecních pozemků budou mít zájem tuto věc řešit 
dobrovolně jedním z uvedených způsobů. 
Není spravedlivé, když některý občané si za užívání obecních pozemků platí a jiní 
ne. 
Prosím, věnujte těmto majetkoprávním záležitostem patřičnou pozornost. 
V případě, že užíváte obecní pozemek či jeho část bez právního důvodu je 
vhodné a rozumné tuto věc řešit, rádi Vám s uvedenou věcí pomůžeme na 
obecním úřadě.   
               Mgr. Tomáš Zádrapa 

                místostarosta obce 
 

Zpráva o hospodaření v obecních lesích 

Rokem 2018 začal platit nový lesní hospodářský plán na roky 2018 – 2027. 

V loňském roce bylo očekáváno mimořádně vysoké napadení kůrovcem 

smrkovým. Díky novým lapačům a díky novému revírníkovi Lesů české republiky, 

jsme dopadli celkem dobře. Z celkového množství provedených těžeb 285 m3, 

bylo napadeno jen 23 m3. Zbytek těžeb v množství cca 260 m3 byly souše, zlomy 

a vývraty po silných větrech během loňského roku. Bohužel kvůli kůrovcové 

kalamitě na severu Moravy se rapidně snížily ceny smrkového dříví z 1 800,- až 

na 700,- Kč/ m3. Proto jsme se s paní starostkou domluvili, že budeme 

respektovat nařízení Ministerstva zemědělství „O zastavení jiných těžeb než 

těžeb nahodilých“ K dnešnímu dni nám leží cca 400 m3 smrku na zemi po 

posledním větru, a to hlavně na radošínské straně katastru. Tyto těžby máme ze 

zákona povinnost zpracovat do 15. dubna 2019.  

Nesmím zapomenout nabídnout občanům Študlova kůrovcové palivové dříví 

v samovýrobě za cenu v tomto kraji běžnou. Zájemci se mohou obrátit na 

zapsání do pořadníku v kanceláři obecního úřadu.  

          Alois Fojtík, odborný lesní hospodář  



Dotace přijaté v roce 2018 

 
Příspěvek za účelem vytvoření pracovních příležitostí v rámci veřejně 
prospěšných prací      594 315 Kč 
 
Finanční příspěvek na účel: vyhotovení lesního hospodářského plánu (celkové 
náklady: 30 401,25 Kč)     25 125 Kč 
Poskytovatel: Zlínský kraj 
 
Neinvestiční dotace na realizaci projektu „Zkvalitnění služeb knihovny ve 
Študlově“ (notebook, dataprojektor, plátno – celkové náklady: 43 830 Kč)  
         28 000 Kč 
Poskytovatel: Ministerstvo kultury ČR     
 
Neinvestiční dotace na zajištění výdajů vzniklých v souvislosti s konáním volby 
prezidenta ČR       26 000 Kč 
Poskytovatel: Ministerstvo financí   
 
Neinvestiční dotace na zajištění výdajů vzniklých v souvislosti s konáním voleb 
do Parlamentu ČR      25 000 Kč 
Poskytovatel: Ministerstvo financí  
 
Neinvestiční dotace na zajištění výdajů vzniklých v souvislosti s konáním voleb 
do zastupitelstev v obcích     30 000 Kč 
Poskytovatel: Ministerstvo financí      
       
         Zpracovala: Jaroslava Molková 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
   



Jak běžel rok 2018 v naší škole 

Zapsala: L. Proislová 

Do jednoho kalendářního roku zasahují svými částmi dva roky školní: druhé 

pololetí školního roku 2017/2018 a přibližně první pololetí současného školního 

roku 2018/2019. 

Ten minulý školní rok byl velmi hektický. Po vybudování mateřské školy v roce 

2014 nás okolnosti tak trochu dotlačily k tomu, abychom se po letech uvažování 

rázně rozhodli také k výstavbě školní kuchyně. Každoroční náročná jednání 

o prodloužení smlouvy na vaření obědů a svačinek pro naši školku a školu 

v době, kdy kapacity okolních školních jídelen byly plné a v dojezdové 

vzdálenosti jiné vhodné možnosti nebyly, nás velmi vyčerpávaly a hrozilo, že naše 

školka nebude moci fungovat. Sháněly se možnosti dotací, ale jejich doba už 

údajně pominula, nyní jsou prý jiné upřednostňované akce. Projekt na kuchyň už 

byl hotový a bylo záhodno jej využít, než pomine jeho platnost. Proto se 

zastupitelstvo rozhodlo stavbu realizovat i za cenu toho, že půjde o stavbu 

vlastními prostředky. Začalo se v době, kdy jsme ve škole druhým rokem 

realizovali projekt podpořený penězi z EU (Naše školka a škola společně) a 

v červnu 2018 jsme dokončovali poslední semináře, společné akce učitelů a 

kroužky pro děti. Projekt byl ukončen 31. 8. 2018 a následně jsem potom psala 

závěrečnou monitorovací zprávu k projektu. 

V červnu 2018 jsme museli uzavřít provoz MŠ, protože do jejich prostor jsme 

přestěhovali celou kancelář, ředitelnu i počítač paní účetní, abychom vůbec 

mohli uzavřít školní rok, vytisknout vysvědčení a připravovat školní rok nový.   

Žáci základní školy se učili v sále kulturního domu a na jeho balkóně. Pokud bylo 

hezky, tak občas i na kryté terase, kde však probíhaly hlavně přestávky. Koncem 

dubna 2018 k nám do školy přibyly i dvě sestry ze Slovenské republiky, které se s 

našimi žáky sžívaly poměrně obtížně. Celé toto období jsme zvládali opravdu jen 

díky tomu, že jako zaměstnanci jsme schopni se v klidu domlouvat a 

spolupracovat, že všechny mé kolegyně jsou velmi obětavé, nesobecké, akční a 

ochotné kdykoli pomoci. Nehledají výmluvy, proč věci nejdou realizovat, ale 

hledají způsoby, jak je řešit. Takový byl i přístup obecního úřadu a jen proto se 

nám povedlo toto období zvládnout. 

Nový školní rok jsme přichystali a v ZŠ i zahájili. Kolaudace nové kuchyně 

proběhla s měsíčním zpožděním v pátek 31. srpna 2018, nemohli jsme tak 

přestěhovat kancelář a nábytek z prostor MŠ do začátku školního roku, ale začít 



jsme mohli až po kolaudaci celé přístavby. To se nám podařilo potom v průběhu 

prvního školního týdne. Provoz MŠ tak byl zahájen naštěstí jen o týden později. 

Díky vstřícnému přístupu paní ředitelky Daňkové a vedoucí školní jídelny paní 

Kovalčíkové z Horní Lidče jsme mohli ještě v září, než došlo k zápisu naší nové 

kuchyně do rejstříku škol a školských zařízení, dovážet obědy a svačinky od nich.  

Od 1. 10. 2018 jsme potom oficiálně začali vařit i my. Jako nová vedoucí naší 

školní jídelny zvládla svou nelehkou novou roli paní Marta Ducháčková a jako 

hlavní kuchařka u nás začala vařit a uplatňovat své zkušenosti paní Andrea 

Trčková. 

Děkuji také rodičům dětí naší MŠ ale i ZŠ, že s námi toto složité období takto 

zvládali. I pro ně bylo někdy obtížné zabezpečit děti v době, kdy nemohly být ve 

školce nebo školáci v družině. 

Nyní se už zase chystáme na zvládnutí nové výzvy: na přelomu listopadu a 

prosince 2018 jsem vyřizovala pro školu živnostenské oprávnění k provozování 

hostinské činnosti, abychom mohli vařit obědy i pro tzv. cizí strávníky. Toto 

oprávnění máme od 1. ledna 2019. Zahájení doplňkové činnosti proběhne 

1. února 2019. Doufáme a přejeme si, aby všem u nás chutnalo. 

No a škola: po dlouhé době máme opět oficiálně dvě třídy a dvě třídní učitelky: 

• 1. - 2. ročník – 12 dětí (9 + 3), třídní je paní učitelka Mgr. Věra Hrubčíková, 

v této třídě zároveň působí jako asistentka pedagoga paní Jana Hruboňová. 

• 3., 4. a 5. ročník – 10 žáků (5 + 3 + 2), třídní je Mgr. Hana Poláchová.   

Ještě na začátku školního roku byly ve stavu žáků zapsány i ony sestry ze 

Slovenska. Jejich odchod zpět do Žiliny nám jejich matka oznámila po začátku 

školního roku. Odešly 13. 9. 2018. 

Ve čtvrtek 31. ledna 2019 uzavřeme 1. pololetí školního roku 2018/2019 a 

zároveň se rozbíhá začátek kalendářního roku 2019. Jedno období končí a 

plynule přecházíme do dalšího. Díky za vše dobré, co se událo, poučme se z 

chyb, které se staly a pokračujme ve spolupráci. Mějme stále na paměti, že jsme 

tu především kvůli našim dětem – abychom jim ve škole vytvořili prostředí 

důvěry a dali jim nejen základy vědění, které budou v životě potřebovat, ale také 

je učili odpovědnosti, spolupráci, umožnili jim prožívat radost z poznávání a 

objevování, aby do školy nechodili jen kvůli známkám, ale především kvůli 

vlastnímu zdokonalování, učení se a růstu. Samé jedničky jsou sice příjemné, ale 

nevypovídají mnoho o osobnosti dítěte, o jeho vlastnostech, vnímavosti, 



kamarádství, ochotě pomoci a empatii. Vlastnostech, které se ve škole 

neznámkují, ale jsou nesmírně důležité, dokonce i důležitější než všechny 

známky. Nezapomínejme na to hlavně tehdy, když děti donesou vysvědčení, 

které se nám tak úplně nelíbí. Oceňme snahu, povzbuďme k další práci. Děti to 

v dnešní době nemají zase tak jednoduché, jak by se možná mohlo zdát. 

 

 

 

MŠ + ZŠ, Mikulášská besídka 2018  

Foto: V. Hrubčíková 

 

 

 



Školní rok 2017/2018 v mateřské škole 

Zapsala: Hana Poláchová 

Počátek školního roku 2017/2018 v mateřské škole se nesl v duchu několika 

nových změn, které vnímaly především děti. Naše milá paní učitelka Jana 

Zádrapová odešla na mateřskou dovolenou. Jako nová paní učitelka k nám 

nastoupila slečna Karolína Bednářová ze Střelné, která si svou milou a přátelskou 

povahou získala srdíčka a důvěru našich dětí. Velkou pomocí nám též v tomto 

roce byla paní asistentka Jana Hruboňová, která se věnovala především 

individuálnímu vzdělávání chlapečka se speciálními vzdělávacími potřebami. I 

přes svojí velmi náročnou práci se snažila trávit čas i s ostatními dětmi, které si ji 

díky tomu též velmi oblíbily. 

Měsíc září se tak stal měsícem nových začátků nejen pro nové paní učitelky 

a stávající děti, ale startovním měsícem pro 3 děti nové, které nastoupily do 

školky. Do kolektivu nám tak přibyla jedna milá holčička a dva šikovní kluci. Děti i 

paní učitelky si velmi dobře zvykly na nové prostředí a celkové klima třídy bylo 

tak poklidné a bezproblémové. Byly vybudovány nové přátelské vtahy mezi 

dětmi, které se vyznačovaly především kamarádstvím a ochotou pomoci nově 

příchozím dětem v jejich prvních dnech ve školce. Díky kamarádům tak získaly 

jistotu v každodenních činnostech a radovaly se společně z nových zážitků. 

Výchovně vzdělávací práce probíhala v tomto školním roce podle třídního 

vzdělávacího plánu s názvem „Putování se sovičkou Rózičkou.“ Konkrétní témata 

byla vyobrazena na nástěnné mapě v mateřské škole tak, aby děti i rodiče viděli, 

jaké aktuální téma se v daný týden s dětmi probírá. Motivační pomůckou nám 

byl plyšový maňásek sovičky Rózičky, se kterou jsme se denně s dětmi zdravili 

v komunitním kruhu a která nás provázela většinou výchovně vzdělávacích 



činností.  Součástí našeho vzdělávacího programu je i prevence narušení 

komunikačních schopností dětí a proto denně s dětmi provádíme skupinová 

logopedická cvičení, která v sobě zahrnují dechová cvičení, artikulační a fonační 

cvičení k jednotlivým hláskám. Cíle třídního vzdělávacího programu se nám 

podařilo dobře plnit a to i přes každoročně náročné podzimní období. V tomto 

období jsme se věnovali mnoha společenským a doprovodným akcím, kdy děti 

trénovaly na různá představení a pásma. Děti zvládly všechno na jedničku a 

obdiv okolí za jejich snahu a píli jim byl mnohdy největší odměnou. Další 

odměnou našim dětem byly, jimi tak oblíbené projektové dny na různá témata, 

jako např. „Pyžamová párty“, „Čertovský den“ nebo „Čarodějnický slet“. Ze 

spousty doprovodných vzdělávacích akcí zpestřilo dětem jejich vzdělávání např. 

divadélko „Bublanina“, návštěva Betléma u pana Chovance, výlet do Envicentra 

ve Vysokém Poli či návštěva obecní knihovny.  Poprvé v letošním roce se nám 

podařilo pro děti uspořádat „Drakiádu“ a pečení „Pánů“. 

Konec školního roku je každoročně završen dvěma velkými radostnými 

událostmi, a to školkovým výletem a pasováním předškoláků na školáky 

s následným přespání ve školce. V tomto školním roce jsme s dětmi vyrazily na 

výlet do Vsetína, kde jsme navštívily zábavné herní centrum pro děti. Děti se 

dosyta vyřádily na skluzavkách, prolézačkách a hopsadlech a s úsměvem a 

radostí ve tváři jsme se vraceli zpět do školky zcela unavení, ale šťastní. Pasování 

předškoláků na školáky je završením mnohdy i několikaleté školkové docházky 

našich dětí. S hrdostí a se slzami v očích jsme se s nimi rozloučili a na památku, 

na léta strávená ve školce, jim věnovali knihu a tričko předškoláka. V tomto 

školním roce opustilo naši mateřskou školu 9 předškoláků, kteří se vydali vstříc 

novému poznávání, tentokrát již ze školních lavic. Přejeme jim mnoho úspěchů a 



radosti ze získávání nových dovedností a věříme, že na léta strávená ve školce 

budou rádi vzpomínat. 

Společné akce základní a mateřské školy 

 Sférické kino 

 Drakiáda 

 Divadélko „Bublanina“ 

 Halloweenský den 

 Světýlka na cestách 

 Vystoupení pro seniory v KD Študlov 

 Zdravá pětka 

 Pečení pánů 

 Vánoční focení 

 Mikulášská besídka 

 Rozsvěcování vánočního stromečku v obci 

 Vánoční besídka 

 Pyžamová párty 

 Recitační soutěž 

 Dětský karneval 

 Pěvecká soutěž 

 Projektový den „Školka ve škole“ 

 Závěrečné focení 

 Školní akademie ke dni matek 

 Pasování předškoláků na školáky, spaní ve školce 

 

 

 



Dětský den 

9. červen byl den, který patřil dětem. Ráno nastoupili dobrovolní hasiči a 
postavili stanové zázemí pro návštěvníky. Jednotlivé stanoviště tradičně 
obstarali obětaví dobrovolníci, bez kterých by nebylo možné akci uspořádat. 
Myslivecké sdružení Študlov-Val. Příkazy – střelba ze vzduchovek, ZŠ a MŠ 
Študlov – hry a soutěže, starší děti - tetovací studio, stavbu kostek a komínu, 
překážkovou dráhu, školu fotbalu. Skupinka chlapců postavila velké bludiště, 
kde se nejedno dítě ztratilo a rodiče měli problém je najít. Roman Pešek 
představil závodní speciál JAGUAR, kdo kterého bylo možné usednout a 
dokonce vyzkoušet výměnu kola. No a trenažér rallye se nezastavil. Největším 
magnetem byla nafukovací atrakce BIG BALLERS, na které se řádilo do úmoru 
dětí i dozoru. Program zpestřil pan Molek s veselým dvorkem a parta kynologů 
s výcvikem psů. Uzené dobroty tentokrát zajistilo Občanské sdružení Študlov. 
Pěkné balíčky pro děti dodala firma Danera. Pitný režim a sladkosti – potraviny 
Macháč Val. Klobouky. Výčep, vydávání cen a vůbec pořádání této akce zastřešili 
zaměstnanci OÚ. Celé odpoledne hudebně doprovázel DJ Anthony. 
 
Všem, kteří přispěli k této vydařené akci patří, obrovský dík. 
 
                  Josef Chovanec 
 
 

 

 



Obec poprvé nakoupila plyn na burze a šetří 

Většina obcí ze Sdružení obcí Hornolidečska (SOH) konkrétně Valašská Polanka, 

Leskovec, Lužná, Horní Lideč, Lidečko, Střelná, Francova Lhota, Lačnov,  

Pozděchov, Prlov, Seninka, Ústí,  Valašská Senice a následně město Vsetín již 

řadu let  nakupují energie pro provoz svých úřadů, škol a obecních budov na 

Českomoravské komoditní burze Kladno. Táhnou takzvaně za jeden provaz a 

stabilně poptávájí  skoro 7 a půl tisíce megawatthodin zemního plynu a 4 a půl 

tisíce megawatthodin elektřiny. 

V loňském roce se zastupitelstvo naší obce rozhodlo o připojení Študlova do 

společného nákupu. Konkrétně jsme soutěžili cenu plynu. S elektřinou 

zůstáváme u firmy Amper market a.s. Nejenom, že si na trhu energií vede velmi 

dobře, ale také naší obci garantuje případnou právní pomoc vůči společnosti 

Energie pod kontrolou. S následky bývalé spolupráce s touto společností se stále 

trápí řada obcí napříč republikou.  

Pro zajímavost plyn nám do obce bude dodávat firma Pražská plynárenská a.s. 

za cenu 555 Kč,- / MWh. V minulých dvou letech jsme platili 570,- Kč/ MWh a 

přes vzrůstající tendenci, budeme tento rok díky zapojení naší obce do 

společného nákupu mít plyn levnější.  

                                              Ladislava Šerá, starostka  

 

 

 Energošmejdi 

Nic jim nepodepisujte, neznámé lidi nepouštějte dovnitř, a pokud porušují 

obecní zákaz podomního prodeje, volejte policii. (ve Študlově tento zákaz platí). 

Taková doporučení proti nekalým prodejcům energíí neboli tzv. energošmejdům 

dávají odborníci opakovaně. Výsledky šetření České obchodní inspekce nás 

mohou varovat! Jaký je nejčastější problém? Klamavá informace. Nabízená 

elektřina a plyn nejsou tak levné, jak prodejci tvrdí. Často se u těchto prodejců 

objevuje i agresivní a manipulativní chování. O tom, že je prodejce poctivý, 

máme velice malé šance se dozvědět. Můžeme se také setkat s tím, že podomní 



prodejce tvrdí, že je z nějakého státního úřadu a jde kontrolovat faktury, nebo 

klamně informuje, že  je ve spolupráci s obcí. – Není! Jedná se o zákeřnou lež. 

Jelikož se i ve Študlově stále s těmito praktikami setkáváme, chceme vás 

upozornit na to, abyste se nenechali těmito lidmi klamat. Vy jste je nezvali, 

nemusíte jim otevřít. Pokud tak učiníte, neposkytujte žádné osobní údaje, 

neukazujte občanský průkaz ani sepsané smlouvy. Klidně si dejte čas na 

rozmyšlenou a poraďte se s vašimi rodinnými příslušníky. Tito lidé chodí po 

obcích většinou v dopoledních hodinách, kdy najdou v domácnostech především 

seniory, kteří jsou daleko více zmanipulovatelní.  

Totéž platí i pro tzv. průzkum trhu. Může se vám klidně stát, že jdete na nákup 

do marketu, osloví vás příjemné dámy a za 10 minut mají od vás jméno, adresu, 

či číslo telefonu. Nezapomínejte, že osobní údaje jsou citlivou a zároveň pro 

firmy vysoce ceněnou informací a pečlivě zvažte, komu je poskytnete.  

    Z Valašského deníku čerpala a doplnila Ladislava Šerá, starostka  

 

 

Turistická ubytovna 

V roce 2018 byla naše turistická ubytovna v provozu od ledna do srpna. Od září 

do konce roku probíhala rekonstrukce. 

Ubytovacích služeb využilo celkem 140 osob. Ubytování slouží převážně 

turistům, dělníkům firem pracujících v okolí, ale také místním občanům. Ti 

mohou při různých rodinných oslavách zajistit ubytování svým příbuzným. 

Cena ubytování je 230 Kč za jednu noc. Při delším pobytu tři noci a více je cena 

185 Kč. Kapacita zařízení je 22 míst rozdělených do 4 pokojů. Velkou výhodou je 

prostorná společenská místnost s plně vybavenou kuchyní. Turisté mají také 

možnost využití fotbalového a víceúčelového hřiště. 

Kladně hodnotí klidné prostředí a krásu okolní přírody. Jsou případy, že se k nám 

návštěvníci opakovaně vrací. 

 
                  Jana Bližňáková 



 Krátce o odpadech a třídění 

Na této stránce se dozvíte základní obecné informace o třídění odpadu. Pro více 
informací o třídění a následném využití odpadu vám můžeme doporučit naše 
stránky, které se na tuto problematiku specializují www.jaktridit.cz  

Společnost EKO-KOM se zabývá provozem systému třídění a využití odpadu. 
V rámci své činnosti se stará o třídění a recyklaci plastů, skla, papíru, nápojových 
kartonů, kovů a dalších využitelných materiálů. Sběrná síť je v současné době 
tvořena více než 307 000 barevných nádob na tříděný odpad. Je doplněna 
pytlovým sběrem a dalšími způsoby sběru jako jsou sběrné dvory, sběrná 
střediska a výkupny. Informace o místních specificích třídění odpadu, které 
je potřeba vždy respektovat, se dozvíte na  obecním úřadě nebo u příslušné 
svozové firmy. 

Základní informace pro správné třídění odpadu  

Žlutý kontejner na plasty 

  

 

  

ANO 
Do kontejnerů na plasty patří fólie, sáčky, plastové tašky, 
sešlápnuté PET láhve, obaly od pracích, čistících 
a kosmetických přípravků, kelímky od jogurtů, mléčných 
výrobků, balící fólie od spotřebního zboží, obaly od CD disků 
a další výrobky z plastů. 

Pěnový polystyren sem vhazujeme v menších kusech. 

NE 
Naopak sem nepatří mastné obaly se zbytky potravin nebo 
čistících přípravků, obaly od žíravin, barev a jiných 
nebezpečných látek, podlahové krytiny či novodurové trubky 

 Na tomto místě patří poznamenat, že kontejnery jsou barevně odlišeny proto, 
aby se do nich dávalo jen to, co tam opravdu patří. Ostatní nevytříděný odpad 
patří do popelnic nebo se může vyvést při sběru velkoobjemového či 
nebezpečného odpadu. Také připomínám, že máme u kulturního domu místo 
zpětného odběru elektrozařízení, zde můžete svoje vysloužilé elektrospotřebiče 
přivážet v průběhu celého roku.   

 

http://www.jaktridit.cz/


Modrý kontejner na papír 

  
ANO 
Hodit sem můžeme například časopisy, noviny, sešity, krabice, 
papírové obaly, cokoliv z lepenky, nebo knihy. Obálky s fóliovými 
okýnky sem můžete také vhazovat, zpracovatelé si s tím umí 
poradit. Bublinkové obálky vhazujeme pouze bez plastového 
vnitřku! Nevadí ani papír s kancelářskými sponkami. Ty se během 
zpracování samy oddělí. 

NE 
Do modrého kontejneru nepatří uhlový, mastný, promáčený nebo 
jakkoliv znečištěný papír. Tyto materiály nelze už nadále 
recyklovat. Pozor, použité dětské pleny opravdu nepatří 
do kontejneru na papír, ale do popelnice 

  

 

Zelený kontejner na sklo 

  

  

  

ANO 
Do zeleného kontejneru můžeme vhazovat jakékoliv sklo, 
například lahve od vína, alkoholických i nealkoholických 
nápojů, sklenice od kečupů, marmelád či zavařenin. Patří sem 
také tabulové sklo z oken a ze dveří. Vytříděné sklo není 
nutné rozbíjet, bude se dále třídit! 

Pokud jsou vedle sebe zelený a bílý kontejner, vhazujeme 
do bílého čiré sklo a do zeleného sklo barevné.  

NE 
Do těchto nádob nepatří keramika a porcelán. Nepatří sem 
ani autosklo, zrcadla nebo třeba drátované sklo, zlacená 
a pokovovaná skla.  Vratné zálohované sklo patří zpět 
do obchodu. 

V letošním roce budeme od jara rozmísťovat také kontejnery na přepálený olej. 

Ptám se, kde končí použitý tuk z našich domácností? Ve dřezu, WC, nebo na 

kompostu? Ta třetí možnost je nejideálnější, pokud tuku není moc. Od roku 

2020 budou mít obce povinnost přepálený tuk sbírat. Připravíme se proto už 



letos. Na třech sběrných místech budou umístěny označené kontejnery, do 

kterých budeme moct vhazovat olej v uzavřených plastových lahvích.  

      Text použit ze stránek společnosti Eko-kom a.s. 

        Ladislava Šerá, starostka  

 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Sběr použitého kuchyňského oleje. 
• Zamysleli jste se někdy nad tím, co dělat s použitým  
kuchyňským olejem, když na něm usmažíte k obědu 
řízky, hranolky nebo smažák? 
 
• Nelijte ho do odpadu, ucpáváte ho! 
 
• Nedávejte ho do popelnice, znečišťujete  tím 
životní prostředí! 
 
• Dávejte olej nám!!! 
 
• Olej po vychladnutí nalijte trychtýřem přes sítko do 
PET lahve a řádně ji uzavřete! 
 
• Pak ji odneste na sběrné místo ve Vaší obci a vložte 
do naší označené sběrné nádoby. 
 
•  Pomůžete tím nejen životnímu prostředí, ale i 
sobě a Vaší obci, která peníze, které za olej od nás 
dostane, může využít pro rozkvět obce. 
• My olej využijeme jako druhotnou surovinu, tím 
společně ochráníme naše životní prostředí. 

 



SDH Študlov 

Vážení  spoluobčané,  

opět po roce bychom Vás rádi informovali o činnosti našeho sboru v roce 2018. 

V současné době má sbor 50 členů, z toho 6 žen. Výbor stále pracuje v 7-

mi  členném složení. Na vše dohlíží  tříčlenná kontrolní a revizní komise. 

Průběžně probíhá na okresním sdružení výměna členských průkazů, na které 

členové dodali fotografie a ty se skenovali do centrální evidence. 

Rok jsme započali výroční valnou hromadou 12. ledna za účasti našich  

členů, zástupce obce, okresního sdružení a pozvaných hostů z okolních sborů. 

Taktéž i vybraní členové našeho sboru se zúčastňují valných hromad okolních 

sborů našeho okrsku -Lidečko. Na konci února jsme se v počtu 3 členů zúčastnili 

výroční valné hromady okrsku konané v obci Pulčín. 

Týden před našimi fašankami a to 3. února jsme se ( po 9 letech od minulé 

obchůzky) vydali s muzikanty a fašankami do obce Ruda na Vysočině, máme zde 

s místním sborem družbu. Jeli jsme třemi dodávkami, celkem nás bylo 21, z toho 

7 muzikantů. S místními hasiči  a dalšími občany  jsme provedli  obchůzku obce   

(celkem skoro 60 masek), akce se vydařila, nálada byla výborná.  Kdo máte  

zájem se podívat, jak to asi vypadalo, tak  fotky a video jsou na stránkách 

www.obecruda.cz v sekci fotogalerie pod názvem ostatky 3.2.2018.  

Ostatky v Rudě  nás inspirovali k tomu, že bychom rádi do budoucna i u 

nás v obci do fašankové obchůzky zapojili více lidí, např. i ženy, rádi přivítáme 

pomoc při této akci, obzvláště pokud se pořádá i pochovávání basy, kdy  je tak 

tato akce velmi náročná. 

Za týden jsme provedli fašankovou obchůzku po naší obci za účasti 

harmonikářů.                               Pochovávání jsme nedělali, na výborové schůzi 

jsme odsouhlasili, že to odsuneme až na další rok. Na konci dubna jsme se 

zúčastnili  s praporem mezinárodní  hasičské poutě na Svatý Hostýn.  

Jedna z velkých akcí nás čekala 6. května, oslavy 95 let založení našeho 

sboru spojené s okrskovými oslavami svátku sv. Floriana a oslavami 90 let místní 

dechové hudby. Proběhla slavnostní mše svatá v místním kostele a po položení 

http://www.obecruda.cz/


věnce k pomníku padlých  jsme se průvodem vydali do kulturního domu,  se 

zastávkou u hasičské zbrojnice, kde se hrál svatováclavský chorál. V kulturním 

domě proběhl slavnostní oběd a schůze, na které jsme předali přítomným 

členům vyznamenání a hostům upomínkové předměty. Na akci byli pozváni 

mimo všech členů i zástupci okolních sborů a obce, naši sponzoři, fašankoví 

muzikanti a zástupci z obce Ruda na Vysočině. 

Na konci května jsme pomohli s uspořádáním průvodu na svátek Božího 

Těla společně se zástupci sboru ze Střelné. V červnu jsme pomohli s pořádáním 

dětského dne na hřišti, ráno jsme postavili stany a po akci je složili. 

První červencovou neděli jsme uspořádali už XII. ročník pohárové soutěže 

„Memoriál Jindřicha Polácha“. Soutěž  byla opět pořádaná v rámci Valašské 

hasičské ligy za účasti 34  družstev. V kategorii muži vyhrálo družstvo 

z Podhradní Lhoty, naši  se umístili na 18. místě. V kategorii muži nad 35 let 

vyhrálo družstvo z Nedašova,  naši veteráni se umístili na 3. místě a v kategorii 

žen vyhrálo družstvo z Vlachovic. Velké poděkování patří všem našim stálým 

sponzorům.  

V červenci jsme se zúčastnili s praporem oslav 85 výročí založení SDH 

Valašská Senice. 

V průběhu roku jsme udržovali hasičskou techniku v provozuschopném 

stavu, v září proběhlo námětové cvičení výjezdových jednotek okrsku v Lačnově. 

Provedli jsme sběr železného  šrotu, za finanční pomoci obce byly zakoupeny 

nové zásahové a pracovní rukavice, do zasedací místnosti bylo pořízeno  17 ks 

nových židlí. Staré už opravdu dosluhují. Před květnovými oslavami jsme nechali 

nastříkat garážové vrata, vymalovali schodiště a nechali zhotovit novou tabuli na 

zbrojnici "Bohu ke cti, bližnímu ku pomoci." Dále jsme navštěvovali členy při 

příležitosti životního jubilea a předali jim věcné dary.  

Do budoucna bychom rádi ve zbrojnici nechali zbudovat nové WC, 

zakoupili nové zásahové boty a pro družstvo veteránů nové kalhoty a bundy. 

Závěrem bychom chtěli poděkovat obecnímu úřadu a našim sponzorům za 

dobrou spolupráci a popřát všem spoluobčanům již v začatém novém roce 



hlavně hodně zdraví, štěstí, spokojenosti a abychom se i nadále setkávali raději 

při těch kulturních akcích, než při nějakých mimořádných událostech. 

Blanka Poláchová, jednatelka SDH Študlov          

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 



MATRIKA 

Milí spoluobčané, dovolte mi, abych vám připomněla významné životní události 

našich občanů v roce 2018. 

 Radostnou událostí bylo narození našich pěti malých občánků: 
 

 Jan Maček   

 Jonáš Mana 

 Tobiáš Tvarůžek 

 Šimon Surovec 

 Tadeáš Číž 

 

 Významná životní jubilea oslavili tito naši milí spoluobčané: 

70 let 
Jan Lukaštík   Študlov 114 
Antonín Polách   Študlov 21 
Anna Sucháčková  Študlov 153 
Antonín Ptáček   Študlov 10 
Jindřiška Lukášová  Študlov 2     
Marie Poláchová  Študlov 127 
Marta Strnadová  Študlov 140 
Zdeňka Ptáčková  Študlov 34 
Anna Světinská   Študlov 24 
 

75 let 
Marie Fojtíková   Študlov 9 
Jindřich Maček   Študlov 115 
 

80 let 
Františka Macháčová  Študlov 134 
Františka Čížová   Študlov 135 
 

85 let 
Františka Krpenská  Študlov 31 
Anna Fuksová   Študlov 130 
Anastázie Mačková  Študlov 57 
 

90 let 
Antonie Lukášová  Študlov 30 

https://pixabay.com/cs/d%C3%ADt%C4%9B-chlapec-chlape%C4%8Dek-modr%C3%A1-220336/


 
 Sňatek manželský uzavřeli: 

 
Radmila Tvarůžková a Martin Janošík 
Študlov     Študlov  
 
Alžběta Chovancová a Miroslav Fojtík 
Študlov    Nedašova Lhota 
 
 
 V roce 2018 jsme se rozloučili s těmito občany: 

 
Václav Polách   ve věku 66 let 
Jiřina Mačková   ve věku 89 let 
Oldřich Polách   ve věku nedožitých 53 let 
Petr Číž    ve věku nedožitých 59 let 
 
        
             Zpracovala: Marie Poláchová 
          
 

      Z obecní  kroniky - co bylo před sto lety 

 
Rok 1918 
 

Nedostatek dostupoval vrcholné míry. Vždyť ani tabáku prý nestačilo. Rozdělován byl 

na lístky kuřákům a k tomu ještě bylo v každé „pakli“ třetina tabákového listí. 

22. I. – byl prodej dřeva na Kútoch, dřevo drahé. Utržilo se 3000 K. a propilo 200 K. 
 

28. října došla zpráva o uzavření míru a prohlášení samostatnosti českého 
národa. Onen den má býti v budoucnosti oslavován jako svátek našeho 
osvobození. 
 

29. X. – shazováni všude „císařšťí orli“ a na různých místech došlo k „ rabování“ židů. 

Rabování provedeno v jednu noc dne 29. října ve Střelné u Jana Haasa, ve Franc. 

Lhotě u Karla Reissa, v Lidečku a v Příkazích u Haasa. I z naší obce bylo na výpomoc 

12 vojáků na četnické stanici v Hor. Lidči.  

Hůře bylo se židy na Slovensku, kde byly i domy poškozeny, okna, dveře a nábytek 

zničeny, majetek úplně rozebrán a majitelé s nejnutnějším utekli. 



Velikou radost z převratu měli vojáci, kteří přijeli na dovolenou a nechtěli se vrátit 

znova do války. Mnoho vojáků i z naší obce, jak přišli na dovolenou, nechtěli již 

z domova, skrývali se v horách a v polích celé noci. Běda tomu, koho četníci  chytlili, 

dostal se do Uh. Hradiště a k jeho pluku. Stalo se, že mnohý utekl znovu. „Deserterů“ 
bylo asi 36. 

Přišla také jednou eskorta počtem 10 můžů-Maďaři v polní výzbroji v helmách. 

Nechytili žádného, protože všichni té noci byli ve Střelenské kdesi v Korytné pohromadě. 

Když nastala republika, lidé si myslili, že budou se mít na růžích ustláno po tolika 

válečných útrapách, ale ono pořád hůře. Platy čím dál větší a není divu, kde se ty 

miliony tratí, neboť úřednictva ještě přibylo a drahotní přídavky stále stoupají. 
 

Rok 1919 
 
28. I. – kolkovány peníze a polovice zadržena. 

1. II. – kolkovány úpisy válečných půjček. Platilo se z kusu 1 Kč. Úřední poplatek byl 
jen 40 hal. 

5. IV. – kolkovány vkladní knížky. Placeno 1/4 % z kolkování. 
18. IV. – Poslední rekvisice 
25. V. – Konány obecní volby dle nového zákona: Volby tajná, volební právo od 21.roku 

– muži i ženy. 
 

Voleno 15 členů obecního zastupitelstva: 

Fojtík Jos. č. 33, starosta,   Fojtík Martin, č. 30, čl. výboru, 

Strnad Jan, č. 51, náměstek,   Šerý Antonín, č. 29, čl. výboru 

Polách Martin, č. 102, radní,  Fuks Josef, č. 54, čl. výboru 

Súkup Josef, č. 55, radní,   Masař Frant., č. 14, čl. výboru 

Valčík Jos. č. 43, čl. výboru, radní  Valenta Jan, č. 27, č. výboru 

Vašička Jos. č. 39, čl. výboru,  Beňo František, č. 3, čl. výboru 

Fojtík Jos. č. 40, čl. výboru   Maček Jan, č. 57, čl. výboru 

Šerý Martin, č. 32, čl. výboru 

Finanční rada: Maček Frant. č. 8, Lukáš Jan, č. 2, Jenský Jan, naduč. 
Ustanoveni zem. výborem: 

Výborem zvoleni: Fojtík Jos, č. 40, Polách Martin, č. 102, Fuks Jos. č. 54. 

Policajt: Lukáštík Mikuláš č. 94, od 1882 dosud ve služným 6 Kč. Obecní hajní Mana 

Jan, č. 70, roč. služnou 400 Kč. Ponocný a zvonič Fojtík Martin č. 30. 

Obecní odgadci:   Maček Frant. č. 8, od r. 1887, 

   Lukáš Jan, č. 2, 

   Petřk Cyril, č. 35. 

Prohlížitel dobytka a masa: Fuks Jos. č. 54, prohlížitel mrtvých: Maček Fr. č. 8,  

od r. 1880. Místní šk. radní: Súkup Jos. č. 55, Vašička Jos. č. 39, Fuks Jos. č. 54. 



10. VII. – byla veliká povodeň, že nikdo takové katastrofy nepamatoval. 

Řeky – Vlára, Olšava, Bečva a Morava nadělaly mnoho škod. Domy mosty, silnice 

a železnice polo zaplaveny. Tomu hroznému živlu podlehlo mnoho domů v Šumicích i 

Remšové. U nás to nebylo tak hrozné, jen na lukách pod dědinou nebylo co séct. 

20. X. – spisován nemovitý majetek. Poplatek ¼ % musel každý Bernímu úřadu 

zaplatiti. 

30. X. – Sníh mnoho stromů polámal, protože bylo ještě listí na stromech. 
 
 

  Ze staré kroniky obecní přepsal 

  Josef Fojtík L.P. 1928 
 
 

Plánované akce na rok 2019 

 
16. 2. - Farní ples (Centrum pro rodinu Val. Klobouky) 
24. 2. - Valná Hromada Honebního společenství  
  2. 3. - Pochovávání basy (SDH Študlov) 
24. 3. - Divadelní představení – Jó, není to jednoduché, CHAOS Val. Bystřice   
    (Kulturní komise obce) 
30. 3. - Košt slivovice (Kulturní komise obce) 
10. 4. - Velikonoční tvoření (Lenka Surovcová) 
26. 4. - Velikonoční zábava (Občanské sdružení Študlov) 
Květen – Výlet Turzovka (Kulturní komise obce) 
26. 5. - Den matek (ZŠ a MŠ Študlov) 
Červen – Dětský den  
  7. 7. - Memoriál Jindřicha Polácha (SDH Študlov) 
20. 7. - Memoriál Vojtěcha Ptáčka (TJ SOKOL Študlov) 
21. 9. - Hodová zábava (SDH Študlov) 
Říjen – Divadelní představení – Sázka o barana, DEBŘA Vizovice (Kulturní komise 
     obce) 
10. 11. – Beseda s důchodci (Kulturní komise obce) 
27. 11. – Adventní tvoření (Lenka Surovcová) 
13. 11. – Poslední leč (Myslivecké sdružení Študlov – Val. Příkazy) 
13. 12. – Rozsvěcování vánočního stromku (Kulturní komise obce) 
26. 12. – Štěpánská zábava (Lenka Surovcová) 
29. 12. – Vánoční koncert - DH Lidečanka (Kulturní komise obce) 
 
 



 
 

 
 

       

        

        

        

        

        Študlov, Val. Příkazy 

2019 

Harmonogram svozu - směsný komunální odpad 

Pondělí 

leden 14.1. 
  

červenec 1.7. 
  

 
28.1. 

   
15.7. 

  únor 11.2. 
   

29.7. 
  

 
25.2. 

  
srpen 12.8. 

  březen 11.3. 
   

26.8. 
  

 
25.3. 

  
září 9.9. 

  duben 8.4. 
   

23.9. 
  

 
23.4. 

úterý 
!!! 

 
říjen 7.10. 

  květen 6.5. 
   

21.10. 
  

 
20.5. 

  
listopad 4.11. 

  červen 3.6. 
   

18.11. 
  

 
17.6. 

  
prosinec 2.12. 

  

     
16.12. 

  

     
30.12. 

  Harmonogram svozu - plasty 

        Každý týden v úterý 
      

        Harmonogram svozu - papír 

        leden 8.1. 
  

červenec 9.7. 
  

 
22.1. 

   
23.7. 

  únor 5.2. 
  

srpen 6.8. 

  

 
19.2. 

   
20.8. 

  březen 5.3. 
  

září 3.9. 
  

 
19.3. 

   
17.9. 

  duben 2.4. 
  

říjen 1.10. 
  

 
16.4. 

   
15.10. 

  

 
30.4. 

   
29.10. 

  květen 14.5. 
  

listopad 12.11. 

  

 
28.5. 

   
26.11. 

  červen 11.6. 
  

prosinec 10.12. 

  

 
25.6. 

   
23.12. pondělí !!! 

 
        Harmonogram svozu - sklo 

        1 x za měsíc 
      

        

        

     
Švach Jaroslav 

 

     
tel. 777 565 191 

 

     
j.svach@mu-vk.cz 

 Val. Klobouky   
5.12.2018 

   
Valašskokloboucké služby s.r.o. 
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